
 

  

 

ZÁPIS č. VI. zasadnutia odbornej metodickej komisie ZSL OKM 
 

 

Termín zasadnutia:   28.6.2023       9:00 – 14:00 

Miesto:  Stredná športová škola, Banská Bystrica 

Prítomní členovia orgánu:  Dušan Šimo, Kamil Povrazník, Vladimír Franko 

Prítomní členovia VV-ZSL:  Ján Jakubčo - online 

Prítomní členovia Se-ZSL:  Michal Rajčan 

Ospravedlnení/neprítomní:  Kristián Tomančík, Molotta, Zuzula, Štaffenová 

Hostia:    

Predsedajúci:   Dušan Šimo 

Zapisovateľ:   Dušan Šimo 

Overovatelia:   Kamil Povrazník, Vladimír Franko 

  

PROGRAM:  

  

I .           Kontrola uznesení, 

II. Rokovanie s Komisiou vzdelávania (KV – Molotta + Štaffenová, Zuzula) o žiadosti                                       

vypracovať program všeobecne teoretickej časti vzdelávania, 

III. Príprava nových formulárov vyhodnotenia a plánovania RTC,  

IV.  Návrh Tréningového denníka, 

V.  Vzdelávanie v oblasti Anti-dopingu. Spolupráca s Antidopingovou agentúrou SR (zákon o  

športe) , 

VI.  Formulácia okruhov rokovania na “Vypočutí VV ZSL”, 

VII. Návrh program vzdelávania Leto/Jeseň 2023, 

VIII. Rôzne 

IX. Záver 

 

K bodu 1. Kontrola uznesení (a diskusia k nim) 

  
MR - zvažujeme 

JJ - Manažér + ŠTR chcú aktívne komunikovať ohľadom vzniku podľa potrieb sekcie s odborníkmi 

prípadne OKM - ak vznikne potreba metodiky a nebudú si vedieť s tým poradiť. V aktuálnom 

stave situácie to nie je téma dňa. Za metodiku je momentálne zodpovedný ŠTR. Vedia sa poradiť 

aj s odborníkmi zo zahraničia.  

KP - smerujeme aby vznikli materiály k metodike Moderných disciplín. 

JJ - momentálne riešia iné a bazálne veci. Metodika momentálne nie je prioritou. Metodiku 

aktuálne nepotrebujú, lebo nemáme trénerov, nie je komu ju dať. 

 

KP - záväzný termín, ak nebude reakcia sekcií uznesenie zanikne, lebo znamená, že nemajú 

záujem o vznik sekciových komisií do 1.9.2023 

 



 

  

Uznesenie 2/23: Komisia doporučuje manažérom sekcií, aby iniciovali vznik sekciových Komisií 

metodiky, ktoré pripravia štruktúru vzdelávania pre jednotlivé sekcie.  

Čaká sa na vyjadrenie manažérov sekcií. 

 

Trvá (DŠ, KP), do 1.9.2023 

 

JJ - odporúča tam pridať okrem snowboardingu aj akrobatické lyžovanie. K téme sa vrátime na 

neoficiálnom zasadnutí SNB/MD, 28.6.2023. 

Pán Tomančík kontaktoval predstaviteľov Českého lyžiarskeho zväzu (ospravedlnený, 

neprítomný na 3. zasadnutí OMK). 

 
Uznesenie 3/23: Úloha: Poverujeme p. Kris ána Tomančíka na hľadanie vhodných kandidátov na 

vzdelávanie trénerov v spolupráci s Českým lyžiarskym zväzom.  

Trvá (KT), do 1.9.2023 

 

JJ - zodpovedané 2/23 

VF - stálo by za to robiť na metodike, aby sme pracovali komplexne a nečakali pre prípad, že 

vyškolíme trénerov a metodika nebude - doporučujeme priebežne pracovať. 

MR - v riešení 

Uznesenie: 5/23: Poveruje predsedu OKM požiadať predsedu vzdelávania a lektorov (KV) 

p.Molottu a predsedov výborov sekcii AD, SD, MD o spoločné rokovanie na tému forma, 

štruktúra, obsah vzdelávania, spracovania koncepcie, obsahu komisií, sekcií AD, SD, MD. 

Trvá (DŠ) 

Diskusia: VF - nesplnené je vyúčtovanie jednotlivých kurzov. Účtovné oddelenie by malo mať do 

dvoch týždňov zúčtované – ak sa použili zväzové prostriedky (o.z.). Zosúladiť s účtovným 

poriadkom. 

Splnené čiastočne (učebné plány), správy a vyúčtovanie vzdelávania nesplnené 

Konštatovanie: k 28.6.2023 - uznesenie zostáva stále nesplnené 

VF - písal mu viacero emailov bez odpovede - aby splnil toto uznesenie. Apeluje na neho, aby tak 

predseda KV do najbližšieho VV urobil. 

KP pre KV - ak je ZSL transparentná organizácia malo by byť vyúčtovanie vzdelávania verejne 

prístupné. Formulované, kto má možnosť nahliadať do dokumentov. OMK by mala mať možnosť 

tam nahliadať aj kvôli efektivite – ktoré témy boli odprednášané, koľko účastníkov sa zúčastnilo, 

aká bola ekonomika kurzu a pod.... 

VF - v zmysle stanov je komisia povinná zverejniť čo v nej bolo, aj sumy - vidieť v pohybe účtov 



 

  

že peniaze idú oboma smermi medzi zväzom a vzdelávaní. Prihliada sa na dodržanie GDPR.  

Uznesenie 7/23: Predseda KV bude informovať zodpovedných členov ZSL za vzdelávanie 

inštruktorov, aby predložili OKM učebné a tema cké plány tak, ako majú byť pripravené - 

Snowsports.  iadať záverečnú správu +  nančné vyrovnanie   náklady/výnosy na konci každého 

kurzu.  

Trvá (DŠ) 

Uznesenie 8/23: Komisia vzdelávania navrhuje a schvaľuje účasť členov ZSL na medzinárodných 

vzdelávacích ak vitách. Účasť hradí z vlastných zdrojov.  iadame preplatenie nákladov na 

konferenciu p. Povrazníka v Rakúsku.  

Trvá (doplniť podklady pre vyúčtovanie) 

VF - vypracovali sme podklady (plán práce a rozpočet). Osoba zodpovedná za predloženie 

rozpočtu komisií ho nepredložila na VV (Molotta). Chceme jasné stanovisko VV - ak nás 

akceptujú. Chceme vedieť, či fungujeme, či máme naďalej vykonávať činnosť a za akých 

podmienok. 

Uznesenie 9/23: Spracovať ročné náklady na činnosť OMK a predložiť na VV ZSL.  

Trvá, potrebujeme vedieť, aký rozpočet sa dostal do VV ZSL (KP, VF). Rozpočet za OKM sme 

predložili, čakáme na výsledok. 

Uznesenie 10/23: Predložiť na VV ZSL návrh OKM na schválenie povinnosti vypracovať v 

jednotlivých sekciách učebný plán a k tomu aj tematický plán vzdelávania, v zmysle vyhlášky 

Min. školstva z 18.2.2016 a v spolupráci s OKM dopracovať spoločné tematické plány pre sekcie, 

vzdelávanie a školenie trénerov.  

Trvá (DŠ), nemôžeme ho splniť lebo nemáme pripravené konkrétne materiály na stretnutie (ako 

uznesenie 5/23) 

Uznesenie 11/23: OKM navrhuje pripraviť výber autorov pre tvorbu systému športovej prípravy 

v zjazdovom lyžovaní a ostatných disciplínach.  

Splnené (DŠ), čakáme na vyjadrenie S AD a VV k predloženým dokumentom o pracovnej skupine 

pre tvorbu jednotného systému športovej prípravy v zjazdovom lyžovaní. 

VF: OMK spracuje a zaradí do celkového kontinuálneho procesu vzdelávania „návrh nového, 

moderného, metodického a vzdelávacieho procesu v oblasti vzdelávania, metodiky, vedenia 

tréningového procesu, evidencie, výchovy a vzdelávania trénerov v lyžovaní, aby obsahom 

dokumentu bolo i pracovné zaradenie, ktoré obsiahne i oblasť „Špeciálneho vzdelávania“ a 

stanoví presne   vymedzí pojem špeciálne vzdelávanie. Predloží uvedený materiál odbornej 

verejnosti a následne VV ZSL na prerokovania - prípadné schválenie.  

Uznesenie 13/23: OKM a pracovná skupina pripraví a predloží k recenzii: 1, Jednotný systém 

športovej prípravy a 2, Jednotný systém vzdelávania športových odborníkov v snežných 

športoch. 



 

  

Trvá (KP, VF), nadväzuje na schválenie pracovnej skupiny. Návrh bol zaradiť trénerov – 

športových odborníkov do lektorského zboru (KP, VF, DŠ, TZ, BM). 

 

Uznesenie 14/2023: Na základe štatútu OKM článok 2. bod 1. Pripraví OKM pre sekcie a VV 

návrh na zriadenie odbornej skupiny pre tvorbu programu vzdelávania trénerov. V spolupráci so 

sekciou vzdelávania (Michal Molotta). 

         Termín: 15.6.2023 

         Zodpovedný: DŠ 
 

Trvá 

 
Diskusia: KP - absolútne nezodpovedajúci blokový systém vzdelávania, ktorý je predložený KV 

a p. Štaffenovou – obsahovo chýbajú základné témy (anatómia, biochémia, fyziológia). 

Špeciálna časť, ktorá by mala obsahovať rozvoj pohybových schopností (ukážky v telocvični). 

Lektorský zbor je povinný zaradiť len osoby, ktoré majú patričnú úroveň vzdelania/kvalifikáciu 

v zmysle predpísaných kritérií, ktorí prednášajú a učia všeobecné a špeciálne zručnosti. K 

jednotlivým témam je LZ povinný uviesť konkrétne mená a úroveň vzdelania. Toto sa rieši len 

pre trénerov. Molotta nás požiadal, aby sme to pripravili a tieto veci odprednášajú iní lektori - 

napr. inštruktori z lektorského zboru. Zriadenie odbornej skupiny, možno Molotta, plus dvaja 

ľudia a tréneri z komisie. Timo Zuzula - odborný špecialista pre rozvoj lyžovania – by mal byť v 

každej pracovnej skupine a komisii. 

VF – lektor, inštruktor v zmysle kvalifikačných kritérií je povinný mať vzdelanie v odbore, ktorý 
prednáša. V omniograme nie je napríklad Timova pozícia špecialistu a je potrebné ju zaradiť a to 
môže i VV. 

 

 

Uznesenie 15/2023: OKM dlhodobo sleduje realizáciu navrhnutého edičného programu 

vzdelávania trénerov a inštruktorov. Podlieha to odbornej recenzii OKM formu a na vedomie ide 

príslušnej sekcii. 

 

                                                                                                             Termín: priebežne 

                                               Zodpovedný: DŠ  
 

Trvá 

Diskusia: KP do konca júla navrhne zmeny v tomto uznesení. Knižné tituly, ktoré si tréneri môžu 
nájsť a študovať – ktoré sú vydané a odborné články v cudzom jazyku – ktoré si môžu nájsť, 
preložiť a slovenské články, ktoré budú publikované.  
Forma edičného programu: 
1, Knihy, 
2, Odborné cudzojazyčné články, 
3, Domáce odborné články, 
4, Retrospekcia odprednášaných tém. 
Nemáme schválené, či za napísanie ML, resp. odborného článku dostaneme honorár. Môžeme 



 

  

spraviť zoznam odbornej literatúry a článkov. 

 

Uznesenie 17/2023:  Vyzvať sekcie MD, SSD k vytvoreniu odbornej skupiny (zástupca sekcie) pre 

tvorbu programu vzdelávania trénerov a inštruktorov.  

                                                                                                                     Termín: do 15.6.2023 
                                                                                                                     Zodpovední: členovia OKM 

 

Splnené – MD (moderné disciplíny), Trvá SSD (severské disciplíny) 

Diskusia: VF - Sprocesovať, aby sa /skupiny/  predsedovia U  pripojili k posudzovaniu tvorby 

materiálov a systému riadenia  a štruktúry RD  

Pripraviť stretnutie pracovnej skupiny pre prípravu projektu dlhodobej športovej prípravy 

s predsedami komisií U. Pozvanie bolo doručené a na výzvu predsedom komisií reagoval len p. 

Murín z U21. 
VF - ďakujem Michalovi Rajčanovi, ktorý zvolal sedenie vo Valči. Zo zápisu 15.6. sa predkladali 

kritériá.  

MR - za sekciu neboli kritériá predkladané - za sekciu neboli predkladané vo VV (v zápise VV 

uvedené) 

KP – naformulovať, ako reagovali ľudia - citácia a kto ako reagoval (Midriak - negatívne, Rajčan - 

pozitívne, aby sme vedeli, ako kto reagoval a ako nás vnímajú) 

Uznesenie 19/2023: Pripraviť stretnutie s predsedami pracovných komisií  U12, U16, U21?  

 

                                                                                                                             Termín : do 15.7.2023 

                                                                                                                        Zodpovední: VF, KP 
 

Trvá, ako uznesenie 5 a 10 – týka sa pracovnej skupiny U.  

KP - ako sa vyjadrila sekcia. JJ - povedal, že nepotrebujú - nemá záujem, SSD - nevieme. Čo s tým 

VV ak sekcie nepotrebujú metodické komisie.  

MR - nie sme v stave, aby sme to riešili, máme v tom veľké rezervy. Nájsť formu a spôsob. 

Športová rada SAD - pracovná verzia. Zbytočné máme pracovné skupiny U12, U16, U21 - je to o 

ich prepojeniach.  

DŠ: Kto je sekcia? Je dôležité, kto je sekcia - kto má rozhodovacie právomoci, právomoc 

pripomienkovať a ovplyvňovať rozhodnutia. Aká je štruktúra rozhodovacieho procesu. 

VF - sekcia predkladá, navrhuje metodické riešenie - posúva to do sekcie metodiky - 

pripomienkuje, môže dať do širšieho pléna. Sekcia prehodnotí pripomienky a návrhy, dopracuje 

a tak to predkladá VV. Postup je záväzný a vyplýva zo stanov a rokovacieho poriadku ZSL.              

Uznesenie 20/2023: Požiadať predsedov, manažérov  sekcií o informáciu či potrebujú metodické 

komisie. 
 



 

  

                                                                                                                            Termín : do 15.6.2023 

                                                                                                                  Zodpovedný: DŠ 
 

Splnené čiastočne – nevieme výsledok, resp. aké sú závery. Uviesť do zápisu vyjadrenia sekcií. 

Doplniť uznesenie o vyjadrenie sekcií a požadované dokumenty. Diskusia prebehla – splnené.                                                                                                       

VF - pýtal sa GS - RC - predseda KV (Molotta) daný dokument nepredložil tak, ako sľúbil na 2. 

zasadnutí komisie v PP. 

Uznesenie 21/2023: OKM upraví rozpočet  - pripraví nový návrh rozpočtu v zmysle pripomienok, 

resp. zosúladí návrh rozpočtu s lektorským zborom (sekcia vzdelávania - Molotta a spol.) 

vzdelávania a predloží na sekciu.  

 

                                                                Termín: 15.6.2023 

                                                                                                  Zodpovední: Šimo, Franko a Molotta 
 

Trvá – text ako U9 – U23, nepoznáme rozpočet KV (Molotta). Definitíva – čo bolo prezentované 

– predložené VV na schválenie. 

 

Uznesenie 22/2023:  Komisia OMK žiada sekciu a VV o informáciu k  predbežnej výške rozpočtu 

ZSL v kolónke vzdelávanie a odborné komisie.  

 

Termín : do 15.6.2023 

                                                                                                                          Zodpovedný: DŠ 
 

Splnené – vidíme verejný rozpočet, vidíme v návrhu rozpočtu, no nebolo dodané. 64.000€ 

plánovaných na vzdelávanie. Čerpanie rozpočtu nie je zatiaľ špecifikované. 

Diskusia: VF - v hlasovaní Per rollam táto kolonka bola, čakali sme, že dnes predseda KV sa k 

tomu vyjadrí 

Konštatovanie: obsadzovanie odborných funkcií sa nedeje na základe výberových konaní, ale len 

menovaním VV. 

VF, KP - bod do vypočutia VV 

 

Uznesenie 24/2023: OKM navrhuje VV a manažérom sekcií vyžadovať pri výberových konaniach 

odbornosť členov výberových komisií a účasť člena OKM. 

 

Termín : do 15.6.2023 

                                                                                                                           Zodpovedný: DŠ 



 

  

 

Nesplnené 

 

OKM navrhuje opätovné prerokovanie konkrétneho vytýkajúceho listu zúčastnenými stranami, 

pretože nebol dodržaný disciplinárny postup ako aj rešpektovanie disciplinárneho poriadku. V 

prípade ak spracovaný je, nie je zverejnený. Návrh na rokovanie emailom Komisia nereagovala 

zrejme z dôvodu, že predseda DK odstúpil o čom sme neboli informovaní. 

 

Diskusia: VF - zaslal email predsedovi komisie, ten sa vzdal - musíme byť informovaní, aby sme 

nedávali úlohy ľudom, ktorí už nie sú vo funkcii. Proces v zmysle disciplinárneho poriadku pri 

riešení DK formou vytýkacieho listu nebol dodržaný.  iadame vypočutie vo VV. 

 

Uznesenie 25/2023: OKM - sa vyhraňuje voči vytýkaciemu listu predsedovi komisie p. Dušanovi 

Šimovi počas jeho účasti na vzdelávaní TAD1 v Jasnej v decembri 2022.  

 

                                                                                                                              Termín: 15.6.2023 

                                                                                                                                  Zodpovedný: Franko 

 

Trvá 

 

Diskusia: 

KP - písali sme im, niektorí odpovedali. V štatúte máme - návrh nástrojov..... Dotazník mala byť 

forma. 1.8.2023 KP  

 

Uznesenie 26/2023: Pripraviť dotazník pre sekcie ZSL. Vo worde pripraviť dotazník - poslať ho na 

sekcie, napr. 1x A4 formát, aby nám na to odpovedali a vrátili nám ho. Formulovať otázky 4-6 

otázok. 

 

Termín: 15.6.2023 

Zodpovední: členovia OMK 

 

Trvá 

 

Diskusia: KP - je bodom rokovania 

Uznesenie 27/2023: Pripraviť nový formulár HŠP. Protokol HŠP vytvorený ZSL (prebratý z NŠC).  



 

  

Diskusia: KP - používané tlačivá nezodpovedajú formou a obsahom potrebám oponentúr - 

celkovo. Pokúsiť sa organizovať oponentúry za účasti zástupcov rezortov a všetkých 

zainteresovaných strán. 

 

Termín: 30.6.2023 

Zodpovední: členovia OMK 

 

Diskusia: Formát navrhnutý KP - súčasné dokumenty HŠP doplníme o dokumenty a informácie 

potrebné pre jednotlivé sekcie. Doporučujeme, aby pred oponentúrami bola vykonaná 

komplexná diagnostika športovcov.  Doporučený termín oponentúr: 1 - prvý júnový týždeň 

(bude kalendár, budú otestovaní, budú trocha zapracovaný v tréningu - nezrania sa, ….). 

MR - zredukovať uznesenia, ktoré sa opakujú 

 

Uznesenie 28/2023: Pripraviť nový formulár HŠP. 

 

Termín: 30.6.2023 

Zodpovední:  členovia OMK 

 

Diskusia: Pripraviť nomogram priebehu výkonnosti (podpriemer, priemer, nadpriemer vzhľadom 

k veku) v jednotlivom veku a VRP výkonnosť prvého až desiateho, 11-20, 21-30. Môžme sa tým 

zaoberať u zjazdárov, ale kto to spraví. Poveriť športových riaditeľov sekcií (diplomové práce na 

fakultách športu) 

KP - dôležité hlavne z hľadiska nominačných kritérií. V minulosti tému spracovali Poprocká a 

Boris pod vedením KP. Jediní, ktorí by to mohli byť sú špecialisti - študenti na VŠ.  

Aký je názor ostatných sekcií - SSD a MD.  

 

Uznesenie 29/2023: Koordinovať prípravu nomogramom špeciálnej športovej výkonnosti 

v spolupráci so sekciami. 

 

Termín: priebežne 

Zodpovední:  členovia OMK 

 

 

 

Diskusia: KP - To sa malo prejsť dnes a začať komplexne pracovať, zatiaľ to je „partizánčina“ a 

neodborná komunikácia a vedenie. Mali sme následne prejsť na Návrh na novú štruktúru 

vzdelávania - učebné osnovy - vzdelávanie inštruktorov lyžovania a snowboardingu pre 

jednotlivé stupne.  Realizované vzdelávanie trénerov I.st. v špeciálnej časti (lektorovala p. 

Štaffenová) obsahoval gramaticky i odborne názvoslovný nesprávny preklad.  

 

Trvá z dôvodu neúčasti prítomných.  

                                                                                                           Termín koniec augusta (1.9.2023) 

 

 



 

  

Uznesenie 31/2023: Pripraviť stretnutie OKM + Molotta, Zuzula, Štafenová v termíne Jún 2023 

na túto tému, za cieľom ujednotenia plánu vzdelávacích aktivít 

 

Termín: 30.6.2023 

Zodpovedný:  DŠ 

 

 

Diskusia: 

Pripraviť - konsolidovať systém základného vzdelania, aby tam boli témy, ktoré tam majú byť 

podľa Zákona a vyhlášky. Ďalej pripraviť dlhodobý program tém pre doškoľovanie 

(preškoľovanie?). Pripraviť zoznam zahraničných špičkových prednášateľov pre Výročnú 

akadémiu trénerov v dlhodobom horizonte. 

Na ktoré si budeme pozývať špecialistov, odborníkov, coachov, psychológov. Istým spôsobom sa 

retrospektívne obnovovať témy pred viacerými (10) rokmi - ak sú platné. Pre obohatenie 

tematického plánu vzdelávania využívať účasť na medzinárodných seminároch a kongresoch 

(zúčastnený môže tému odprednášať - alebo odporučiť odborníka pre prednášku na vzdelávanie 

v ZSL). 

 

Uznesenie 32/2023: Pripraviť návrh zoznamu tém. 

 

Termín: 15.8.2023 

Zodpovední: členovia OMK 

 

Uznesenie 33/2023: Pripraviť systém dlhodobej športovej prípravy Sekcie moderných disciplín. 

 

Termín: 15.8.2023 

 

 

Zodpovedný: Manažér sekcie MD 

 

 

K bodu II. Rokovanie s Komisiou vzdelávania (KV – Molotta + Štaffenová, Zuzula) o žiadosti 

vypracovať program všeobecne teoretickej časti vzdelávania pre inštruktorov lyžovania a 

snowboardingu 

 

Neprerokovaný z dôvodu neúčasti pozvaných hostí zodpovedných za agendu - Molotta, Zuzula, 

Štaffenová. 

Diskusia: KP – návrh, aby sa metodika poskytnutá volala inak - Metodika výučby zjazdového 

lyžovania. Pripomienkovanie vzdelávanie trénerov 1 až 3.st.: Napr. v špeciálnej praktickej časti - 

rozvoj špeciálnych zručností pre 1.st. - to je v poriadku. Tieto veci by sme mali my ešte v ďalších 

úrovniach vzdelávania pripomienkovať - aké technické zručnosti by malo špeciálne praktické 

vzdelávanie obsahovať z pohľadu potrieb trénerskej praxe. Problematické je i dodržiavanie 

medzinárodne platnej odbornej terminológie (Interterm). Obsah vzdelávania musí zodpovedať 

zákonu o športe a Vyhláške 11O.  



 

  

Komisia OKM prosí KP odoslať materiál Podklady k IV. OKM, podklady.docx preposlať členom 

OKM.  

 

Uznesenie neprijaté. 

 

K bodu III.  Príprava nových formulárov vyhodnotenia a plánovania RTC (HŠP) 

 

Diskusia: KP - Názov dokumentov (Harmonogram športovej prípravy) nezodpovedá ich obsahu 

(plánovanie a vyhodnocovanie). Forma (úzke riadky, zlé zoradenie dôležitých úvodných 

informácií, chýbajúce kolónky pre vyhodnotenie a plánovanie hlavných a doplnkových 

výkonnostných cieľov, chýbajúce kolónky pre vyhodnotenie a plánovanie kondičnej diagnostiky, 

funkčnej diagnostiky – v súčasnosti obe sú nejednotné a chaotické, nemožné vyhodnocovať, 

chýba grafické a tabuľkové vyhodnotenie a plánovanie všeobecných a špeciálnych tréningových 

prostriedkov, súbor jednotných  testov) i obsah (súčasné dokumenty umožňujú hodnotiť 

i plánovať rovnaké ukazovatele veľmi odlišným spôsobom, čo sa týka obsahu i rozsahu, grafické 

znázornenie vývoja špeciálnej športovej výkonnosti (DH, SL. GS, SG, AC v sezóne – viď Statistik 

FIS, Elektronický tréningový denník - RTC.) dokumentov pre vyhodnotenie a plánovanie ročného 

tréningového cyklu (RTC) je  nevhodná.   

Dokumenty by mali byť odporúčajúce pre členov ZSL a povinné pre podporovaných členov 

ZSL zaradených do RD a útvaru TM. 

 

Uznesenie 34/2023: OKM predloží zodpovedným predstaviteľom sekcie AD novú formu i obsah 

dokumentov pre Vyhodnotenie a Plánovanie RTC. 

 

Termín: 15. 8. 2023 

                                                                                                                                     Zodpovedný: KP 

 

K bodu IV. Návrh Tréningového denníka 

 

Diskusia: KP - Predniesol návrh na formu elektronického tréningového denníka , ktorý nadväzuje 

na nové dokumenty pre Plánovanie a Vyhodnotenie RTC. Termín predloženia VV do 30.8.2023. 

Tento bod by mal byť i súčasťou Vypočutia na VV.  

 

MR - prejdeme si to celé a v akom rozsahu a kam to posunieme. Je rozdiel aj medzi športovcami, 

ktorí sú v rámci finančnej podpory ako členovia reprezentačných družstiev.  

Preposlať evidenciu manažérovi sekcie AD. 

 

Uznesenie 35/2023:  OKM v zmysle stanov ZSL článok 53, odst. 16 písmeno Y pripomína 

manažérom sekcií ZSL a VV povinnosť športovcov vedenia športovej prípravy, vyhodnotenia 

s cieľom zvýšenia športovej výkonnosti mládeže a RD. 

 

 K bodu V.  Vzdelávanie v oblasti Anti-dopingu. Spolupráca s Antidopingovou agentúrou SR 

(zákon o  športe) 

 

Diskusia: DŠ - Pravidelné vzdelávanie v oblasti Antidopingu je v Zákone o športe a týka sa 

všetkých členov zväzu. Malo by prebiehať v pravidelnom cykle. Prebehla len počas testovania na 

Dukle.  Medzitým sa uskutočnila konferencia v oblasti Antidopingu (hotel Tatra, Bratislava), kde 



 

  

boli aj zástupcovia ZSL (Bendík P., Bendík M., Krako J.) bez výstupu a správy riešenia 

problematiky a vzdelávania v ZSL. Zlepšiť spoluprácu (Antidopingová Agentúra SR) v oblasti 

prevencie už od kategórie žiakov, kde vzrastá konzumácia alkoholu a THC. 

 

Uznesenie 36/2023: Zapracovať do systému základného vzdelávania trénerov 1.-3. stupňa 

problematiku antidopingu.  

 

                                                                                                       Termín: 31.8.2023 

                                                                                                                        Zodpovední: Molotta, Šimo 

 

K bodu VI. Formulácia okruhov rokovania na “Vypočutí VV ZSL” 

 
Diskusia: Prítomní členovia OKM prerokovali stav plnenia Uznesení a zaoberali sa reakciami 

oslovených (sekcie, Výkonný výbor) a na základe objektívnych skutočností (obmedzená alebo 

žiadna komunikácia, osobná neúčasť na rokovaniach) prijali rozhodnutie požiadať o vypočutie 

členov OKM členmi Výkonného výboru aj k týmto otázkam: 

1. Pozícia OKM v systéme riadenia činností ZSL, ako odbornej autority pre oblasť vzdelávania, 

2. Vízia VV (resp. prezidenta ZSL) pre oblasť vzdelávania (predniesol ju na VV č.11 a OKM nemá 

o nej žiadne informácie), 

3. Financovanie činnosti a projektov OKM, 

4. Tvorba tréningových podmienok pre členov sekcií. 

 

Uznesenie 37/2023: Poveruje sa predseda OKM listom požiadať prezidenta ZSL o vypočutie 

členov OKM na zasadnutí VV. 

Hlavné témy: 

1, pozícia OKM v systéme riadenia činností ZSL, ako odbornej autority pre oblasť vzdelávania,  

2, Vízia VV (resp. prezidenta ZSL) pre oblasť vzdelávania (predniesol ju na VV č.11 a OKM nemá 

o nej žiadne informácie), 

3, Financovanie činnosti a projektov OKM, 

4, Tvorba tréningových podmienok pre členov sekcií.   

 

                                                                                                Termín: ihneď na najbližšom rokovaní VV 

                                                                                  Zodpovedný: predseda OKM (DŠ) 

 

K bodu VII. Návrh program vzdelávania Leto/Jeseň 2023 

 

Diskusia: KP - v tvorbe programu nemôžeme pokračovať sami.  OKM žiada a privítalo by v tejto 

tematike aj spoluprácu  manažérov sekcií a odborného špecialistu pre rozvoj lyžovania Timoteja 

Zuzulu. 

Vzdelávanie je rozdelené na základné formy: 

1. základné vzdelanie športových odborníkov  1.-3. St., 

2. doškolenie a preškolenie (prosíme vysvetlenie pojmov a ich obsahu), 

3. retrospekcia tém,  

4. Výročná trénerská Akadémia. 

Za túto úlohu sú zodpovední i manažéri sekcií – viď Stanovy  ZSL, čl. 53, od. 16, písmeno a,b,c.  

 



 

  

Uznesenie 38/2023:  OKM v spolupráci s prizvanými odborníkmi (Zuzula, Beňačka, Petriľák, 

Franko, Mažgut, a iní...) pripraví témy pre dlhodobý program doškolení (preškolenie) a Akadémií 

ZSL. 

 

                                                                             Termín: 30.8.2023 

                                                                                               Zodpovedný: predseda OKM 

 

K bodu VIII. Rôzne 

 

Diskusia: Prerokovanie pripomienok OKM k jednotlivým rozhodnutiam VV v súvislosti s personálnym 

obsadením zamestnancov sekcií, sekretariátu a a ŠTR / odbornosť v zmysle zákona o športe  440/2015  

a vyhlášky 110 
VYHLÁŠKA: 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky 
z 18. februára 2016 a vyhlášky  361/2019 Z. z.Časová verzia predpisu účinná od 15.11.2019.  

361 
VYHLÁŠKA  Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky z 28. októbra 
2019  o vzdelávaní v profesijnom rozvoji. 

 

Diskusia: VF - OKM materiál  predloží v zmysle Zákona o športe a vyhlášky, ktorá presne 

vymedzuje kvalifikačné kritériá a úroveň vzdelania – návrh, aby bol dodržaný uvedený predpis na 

obsadenie: 

a) výberových komisií, ktoré sú určené VV na posúdenie prihlásených osôb do odborných 

pozícii zväzu,  

b) pracovného zaradenia do  pracovných pozícii  GS, sekretariát,  

c) do pracovných skupín U12 - U21,  

d) do odborných komisií ZSL a sekcií. 

 

Navrhne  presný a zákonný postup, kvalifikačnú úroveň v súlade so zákonnom o športe a 

vyhlášky 110.  361,  

 

Pri riešení uznesenia o prehodnotení formy a spôsobu „Vytýkací list“  sme dodržali  postup 

vyplývajúci zo samotného uznesenia OKM.  

 

Bola povinnosť komunikovať s disciplinárnou komisiou - 25/23, kde  bola odoslaná 

požiadavka na opätovné prerokovanie postupu - "vytýkací list"na predsedu DK , kde do 

dnešného dňa konania zasadnutia OKM  28.6. 2023 nebola doručená odpoveď od predsedu 

a ani člena DK.  

 

V tejto súvislosti žiadame vysvetlenie a včasne  informovania  v prípade situácie , kde 

niektorý z členov orgánu ZSL  odstúpi / V tomto prípade predseda disciplinárnej komisie/ , 

kde  v zmysle rokovacieho poriadku ZSL  je povinnosť o takejto situácii informovať  

 

Výmena ŠTR AD sa uskutočnila v zmysle stanov, zákona o športe - účasť vo výberovom 

konaní - pozitívna.   

 



 

  

Výberová komisia  na pozíciu  Hlavného trénera , trénera Juniorov a asistentov i ďalších  nebola 

v súlade s predpismi a zákonom . 

 

Uznesenie 39/2023: OKM navrhuje prehodnotenie manažérom sekcií a VV obsadenie predsedov 

pracovných skupín U12 až U16 a to v súvislosti s plnením kvalifikačných podmienok na zaradenie 

do pozície predsedu pracovnej skupiny.  

 

                                                                                                Termín: najbližší VV 

                                                                                                                 Zodpovedný: predseda OKM 

 

Diskusia: 

        KP: 1.  Požiadal DŠ, aby informoval Zápisom o jeho účasti na Oponentúrach ostatných sekcií. 

Pripomienky členov OKM k Oponentúram žiada zaevidovať medzi dokumenty OKM. 

        2.  Lektorský zbor ZSL, ako zbor vyučujúcich a prednášajúcich nemôže byť evidovaný 

a akceptovaný ako komisia ZSL (je to len pracovná skupina športových odborníkov), 

        3. Konštatoval, že nemáme žiadnu reakciu oslovených na Uznesenia OKM, ani na 

dokumenty, ktoré OKM predložila a týkajú sa ďalšej práce OKM. 

         4. Prezident Paško na VV č.11 v časti vzdelanie predniesol víziu systému vzdelávania - prečo 

o tom nemáme v OKM žiadnu informáciu. 

         5.  Naformulovať, prečo sme tu, aby vedeli čo chceme a aký máme postoj. Ako a čím 

požiadať o Vypočutie na VV -formou uznesenia pre predsedu OKM, ktorý oficiálne požiada o 

prijatie členov OKM na zasadnutie VV na najbližšie zasadnutie VV. 

 

KP, MR: KP diskutoval a informoval  manažéra SAD že, výsledky testovania IRONMANa nie sú 

komplexne zhodnotené. Chýba vyhodnotenie výkonnosti podľa nomogramu veku. Konštatoval, 

že výkonnosť mužov je: 

1. vo všeobecnej vytrvalosti, aeróbny výkon - slabá až priemerná, 

2. koordinácia v dynamickej sile – výborná, 

3. v maximálnej sile dolných končatín – slabá, 

4. v submaximálnej sile dolných končatín - slabá a u niektorých športovcov - výborná (u žien bol 

test zrušený pre nedodržanie metodiky), 

5. sila deltových, tricepsových a prsných svalov - priemerná až nízka (dokazuje to v tomto súbore 

športovcov, že tieto svaly a tento test je nepotrebný pre športový výkon v zjazdovom lyžovaní, 

resp. sú málo trénované, ale neuvádza sa ani vo svetovej literatúre..),   

6. chrbtové svaly (latissimus) - výkonnosť priemerná až výborná, 

7. sila brušných svalov – výborná, 

8. anaeróbny výkon a sila dolných končatín - priemerná až nedostatočná (málo, nedostatočne 

v tomto období  trénované, ale po zime mali zostať ešte lepšie výsledky). 

PS: rodičia i pretekári sa sťažovali na neobjektívnosť a nepresnosť testov, na nevhodný obsah 

i termín. 

Otázkam a problematike kondičnej diagnostiky je potrebné sa venovať. Požiadal manažéra 

sekcie, aby zorganizoval k tejto téme samostatné  stretnutie. Termín - najlepšie do konca 

augusta. 

Vedenie sekcie a zodpovední by mali zaujať čo najskôr rozhodné stanovisko i k otázkam: 

  1. termín a forma oponentúr. (Ideálne na NŠC - jeden termín a maximálne jeden náhradný) 

  2. náplň testov - aby sme robili iné testy a inak. My ich potom odovzdáme na NŠC/Duklu aby 

nedochádzalo k duplicite testovaní.  



 

  

KP - jasne stanovené dátumy testovania aj s náhradným termínom a daným mezocyklom 

(uvedené v projekte Systém dlhodobej športovej prípravy). 

 

 MR:  forma musí byť zrozumiteľnejšia, lepšie pochopiteľná. Drepy a bench press napr. 17/18 

ročný ani poriadne a správne technicky nerobia - takže nemajú veľké opodstatnenie.  

 

KP: Navrhol na budúcej OKM zhodnotiť oficiálne na základe našich poznatkov - seminár v Jasnej 

a BB 

 

Uznesenie 40/2023: Zhodnotiť oficiálne na základe našich poznatkov - seminár v Jasnej a BB. 

 

                                                                                             Termín: 15.8.2023 

                                                                                                              Zodpovední: členovia OKM 

 

 

KP - evidencia a výdaj licencií trénerom. OKM žiada o informáciu o stave p. Molottu v akom 

stave je vydávanie licencií športovým odborníkom a vydávanie dokumentov - osvedčení.  

 

Uznesenie 41/2023: OKM žiada o informáciu p. Molottu  v akom stave je vydávanie licencií 

športovým odborníkom a vydávanie dokumentov - osvedčení. 

 

                                                                    Termín: 15.8.2023 

                                                                                               Zodpovedný: predseda OKM (DŠ) 

 

KP informoval, že po preštudovaní Zápisov VV č.: 9-11 pošle členom VV vlastné pripomienky 

a otázky. Text dá na vedomie členom OKM. 

 

VF - dopísať lektorov aj inštruktorov - súčasť odbornej časti 

 

K bodu IX. Záver  

  
Kontrola novoprijatých uznesení. 

Predsedajúci D. Šimo  ukončil rokovanie a poďakoval prítomným za účasť a spoluprácu, 

poďakoval  za účasť a pozornosť.  

 

Zapísal predseda OKM dňa :     28.6.2023 

Trvanie rokovania:                                                                               9:00-14:00 

Pripomienky K. Povrazník dňa:      29.6.2023 

Doplnenie V. Franko dňa :      30.6.2023  

  

 

Podpis predsedajúci:                       

         D. Šimo 

 

 

 



 

  

 

Podpis Overujúceho:        _____________________________  

K. Povrazník  


